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Můžeme ho pozorovat z různých míst a úhlů. Často i z tepla svých domovů. 
Což je zejména v dnešní době velké plus. I videomapping má kategorie, kde 
jednoznačně vítězí. 

Tou hlavní je ekologická stopa a nádech něčeho nového, neokoukaného. 
Pokud mám tedy rozhodnout, tak ohňostroj bych ponechal na jeho tradičních 
místech jako je průvod na svatého Martina a na Nový rok.  Videomappingu 
bych přenechal jarní a letní měsíce, kdy se dá projekce opakovat v pravidelných 
intervalech a tím trochu snížit ekonomickou náročnost.

Videomapping by mohl ohňostroj vytěsnit 
Po loňském Silvestru jsme v SPD 

měli řadu připomínek zvláště k ohňo-
strojům na Masarykově náměstí a k 
používání zábavní pyrotechniky. 

Připomínky byly podkladem k 
mému diskuznímu příspěvku jak na 
zastupitelstvu, tak i v KBPK Rady 
města.

Dal jsem na zvážení vhodnost ohňo-
stroje na Masarykově náměstí vzhledem k blízkosti ZOO na Heulose a k 
zákazu používání zábavní pyrotechniky v blízkosti ZOO, s ohledem na tehdy 
dramatický požár ZOO v Krefeldu. 

Připomínka byla, aby město více zvažovalo, které akce se budou povolovat. 
Nejsem zastáncem petard a ohňostrojů. I když respektuji, že se někomu líbí, 
osobně v tom však žádnou potěchu nevidím. 

Často vnímám vedle sebe při ohňostroji spíše vyděšené malé děti a o zvířa-
tech nemluvě. Individuální pyrotechnika sama o sobě nic dobrého nepřináší. 
Spíše ošklivé úrazy a způsobené škody požáry. 

Podle mne snad jen kšeft prodejcům a zisky asijským výrobcům někdy i 
podivné kvality oné pyrotechniky. Není rok, aby k prodávané pyrotechnice 
nebyly připomínky pracovníků ČOI. Že?

Určitě, různá výročí by se měla oslavovat. A právě mapping by mohl nadob-
ro vytěsnit ohňostroje z Jihlavy. Doufám a věřím ve společenský posun s 
ohledem na neblahé následky, které používání zábavní pyrotechniky bohužel 
přináší a že o tyto nebezpečné hračky přestane být zájem.

 Ostatní politické kluby nedodaly odpověď do uzávěrky.

Horší než ohňostroj jsou dělobuchy či rachejtle
V letošním roce podporuji z důvodu 

současné pandemie zrušení vánočních 
akcí i oslav nového roku pořádaných 
magistrátem. 

Za normální situace bych však pod-
pořil na Nový rok a to v 17 hod. koná-
ní ohňostroje před videomappingem, 
česky velkoplošné promítání na budo-
vu.  Kouzelné osvětlení Masarykova 

náměstí ohňostrojem nemůže žádný videomapping nahradit. 
Jsem si při tom vědom, že ohňostroj může rušit některé občany bydlící na 

náměstí a stresovat naše zvířecí mazlíčky. 
Za mnohem horší však považuji dělobuchy a různé rachejtle odpalované 

našimi spoluobčany na Silvestra.

Ohňostroj vyhrává i v porovnání dosahu
Srovnávat ohňostroj a videomapping 

a rozhodnout o vítězi se mi nezdá úpl-
ně fér. Každá z těchto uměleckých akti-
vit má ve veřejném prostoru své místo. 
Jak ohňostroj, tak videomapping umí 
vhodně doplnit nebo zakončit velké 
městské akce. 

Když se na tento souboj podíváme 
čistě ekonomicky, tak jednoznačně 

vyhrává ohňostroj. 
Ten je dokonce o stovky tisíc levnější. Pro ohňostroj hovoří i čas potřebný pro 

přípravu. Zatím co videomapping se chystá řadu týdnů až měsíců, na přípravu 
kvalitního ohňostroje stačí pár dnů. Ohňostroj vyhrává i v porovnání dosahu. 

Jste pro videomapping, nebo ohňostroj?
Otázka pro politické kluby na prosinec
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Město Jihlava se letos v rámci koronavirových opatření rozhodlo 
vyměnit tradiční novoroční ohňostroj za stále populárnější velkoploš-
nou videoprojekci zvanou též videomapping.

Jak se k této změně staví zástupci jihlavských politických klubů?

Město Jihlava je v novém krajském zastu-
pitelstvu silně zastoupeno.

� Petr Klukan, Pavel Bajer

Krajské volby jsou za námi a volba vedení kraje 
také. Celkem dvaatřiceti hlasy byl zvolen hejtma-
nem Vítězslav Schrek (ODS) z Jihlavy. 

Pro Jihlavu to je jistě dobrá zpráva, stejně jako 
zjištění, že v zastupitelstvu zasedne i dalších šest 
lidí z Jihlavy. Všichni jsou též jihlavskými zastupi-
teli, což je více než potěšitelné. 

V zastupitelstvu kromě Schreka zasedla i primá-
torka Jihlavy Karolína Koubová (Fórum Jihlava, 
v kraji za Starostové pro Vysočinu), koaliční Eva 
Decroix (ODS), Eva Nováková (Piráti), Martin 
Hyský (ČSSD) a v Jihlavě i na kraji opoziční Zde-
něk Faltus a Jiří Pokorný (ANO). 

Potěšitelné proto, že jsou a budou obeznámeni 
s problematikou krajského města. Což je více než 
potřeba. 

Kraj tak nebude koukat na potřeby Jihlavy skrze 
prsty, ale se znalostí, ať už potom krajští zastupi-
telé rozhodnou jakkoliv. Naštěstí ta tam je doba, 
kdy primátor krajského města v krajském zastupi-
telstvu nezasedl, neboť ho jeho vlastní strana upo-
zadila. 

Připočteme-li krajské zastupitele z celého Jihlav-
ska, dosáhneme na počet jedenácti. Jen pro zají-
mavost – Třebíčsko má v krajském zastupitelstvu 
12 lidí, Havlíčkobrodsko 9, Žďársko 7 a Pelhři-
movsko 6.

 

Jihlava: 7 lidí v krajském zastupitelstvu

TADY nejde o poměřování sil, ale o pozdrav, blahopřání i poděkování. Dotknutí se loktem slouží v covidové 
době kvůli možnému přenosu virů či baterií místo podání ruky. Vlevo novopečený hejtman Vítězslav Schrek 
(ODS) střídá po 12 letech na nejvyšším postu Kraje Vysočina Jiřího Běhounka (za ČSSD). 
 Foto: Petr Klukan
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